
ACTA

Expedient núm. Òrgan col·legiat

PL/2024/1 PLE

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria:
Extraordinària urgent

Data i hora:
11 / de gener / 2024

Durada:
Des de les 17:15 fins a les 17:45

Lloc:
SALA DE SESSIONS AJUNTAMENT DE VANDELLÒS

Presidida per:
ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ

Secretari:
MARIA ANGEL BENEDICTO ESCLARÍN

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i Cognoms Assisteix

40914565A ALFONS GARCIA RODRIGUEZ NO

39864814H ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ SÍ

39898404M ESMERALDA SALADIE BARROSO SÍ

37741870C FRANCISCO JAVIER OCHOA SANZ SÍ

39916823R Ferran Conejo da Pena SÍ

39472673G GERARD MARTÍN ARIAS SÍ

39883210Z LAURA OLMO GARCIA SÍ

75706355S MARIA ELIDIA LÓPEZ REDONDO SÍ

39875804Z MARIA JOSÉ GÓMEZ FERNÁNDEZ SÍ

39873608A SERGI SALADIÉ GIL SÍ (T)
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1.  

47766565G SOPHIE HUESCA TANNER SÍ (T)

24414442B Sílvia Pujol García SÍ

29198530F VICENTE VAYÁ MORTE SÍ

39936331M YOLANDA MARQUÉS CALÍN SÍ (T)

Excuses d'assistència presentades:

ALFONS GARCIA RODRIGUEZ:
«R»

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

A) PART RESOLUTIVA

Aprovació del caràcter urgent de la sessió extraordinària

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 11, En contra: 1, Abstencions: 0, Absents: 0

Resolució:

Per l’alcaldessa s’explica el caràcter urgent de la sessió on manifesta:
”Se sotmet al Ple la ratificació del caràcter extraordinari i urgent de la sessió

L’art. 98 del Decret Legislatiu, de 28 d’abril , pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya i l’art. 79 del Real Decret 2568/1986 de 28 de
desembre, del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les entitats
locals, i l'article 46.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim
local, estableixen que les sessions extraordinàries que hagin estat convocades amb
caràcter urgent hauran de ser ratificades pel ple.

La justificació de la urgència d’aquest Plenari ve motivada per resoldre les al.legacions
presentades a l’aprovació inicial del Pressupost del 2024 de l’Ajuntament de Vandellòs i l’
Hospitalet de l’Infant i així poder validar definitivament el Pressupost 2024 i la seva
publicació definitiva

(fer els pagaments a tots els proveidors.)

Intervé el Regidor Sergi Saladié manifestant:”Hem votat en contra de la urgència perquè els
pressupostos es queden prorrogats els de l’ any passat, no seria tant urgent votar a favor
aquesta urgència.L’excusa que posa l’alcaldessa que cal fer el ple extraordinari per poder
pagar factures, no es cert ja que el pressupost de 2023 es prorroga automàticament a 1 de
gener si el nou pressupost no està aprovat definitivament. I en tot cas, si el que es vol es
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estrenar nou pressupost a 1 de gener, el que ha de fer el govern municipal és complir la
normativa i portar els pressupostos al ple abans del 15 d’octubre.”

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable d’onze regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del
PP, 1 d’AMVH-AM i 3 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de
tretze que legalment el componen i amb el vot en contra del regidor de la CUP, ACORDA:

- Aprovar el caràcter urgent d’aquesta sessió plenàriaPRIMER.

Expedient 3655/2023. Resolució de les al·legacions interposades pel grup municipal
de la CUP_Amunt i per l'Associació de Joves de Vandellòs contra l'aprovació inicial
del pressupost i aprovació definitiva del mateix.

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 8, En contra: 1, Abstencions: 3, Absents: 0

Resolució:

Per l’Alcaldessa s´expliquen el contingut de les al.legacions:
”Analitzat doncs el contingut de l’exposat en les al·legacions, i seguint l’informe fet per
intervenció, cal considerar que les al·legacions presentades i descrites, no poden enquadrar-
se en cap dels supòsits que preveu l’article 170.2 del TRLRHL, (Text Refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals) ja que no acrediten, que:

El Pressupost d’aquest Ajuntament, aprovat el 30 de novembre:

- no s’hagi ajustat l’elaboració i aprovació del pressupost als tràmits establerts en la Llei.

- que s’hagi omès el crèdit necessari per al compliment d’obligacions exigibles a l’entitat
local, en virtut de precepte legal o de qualsevol altre títol legítim.

- siguin de manifesta insuficiència els ingressos en relació a les despeses pressupostades o
bé d’aquestes respecte a les necessitats per a les que estigui previst.

Són simplement demandes, que poden perfectament realitzar-se i canalitzar-se de diferents
maneres en una instància a l’Ajuntament, reunió amb la regidoria corresponent, però no
com una al.legació al pressupost, sense cap fonament i supòsits.”

Intervé la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP, tot i que es fa constar
tota la seva intervenció, al principi d’aquesta no guarda relació amb l’ordre del dia d’aquest
ple extraodrinari manifestant: “Que consta presentat a l’Ajuntament la renúncia del Sr.Alfons
Garcia al seu càrrec electe des del passat 22 de desembre de 2023.

Segons llei, la renúncia d’un regidor s’ha de fer efectiva davant del Ple de la Corporació
sense que s’especifiqui si ha de ser ordinari o extraordinari, pel que resulta inèdit que des
de la nostra Corporació es posin límits a la voluntat de renúncia que ha manifestat el Sr.
Alfons García al no haver-ho inclòs a la sessió plenària extraordinària d’avui.
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Aquest fet suposa obligar a un càrrec electe a mantenir-se en aquest, i també l’obstrucció a
l’accés a la següent persona de la llista al seu càrrec electe, amb la qual cosa es vulneraria
el dret fonamental recollit a l’article 23 de la Constitució Espanyola, i en conseqüència, que
les persones que van votar estiguin representades:

Aquesta actuació, presuntament, podríem considera-la irregular i discrecional per part de la
Corporació.

Per aquest motiu, i com no s’ha inclòs en l’ordre del dia del Ple extraordinari d’avui el
coneixement de la renúncia del Sr. Alfons García per evitar la seva actuació com a càrrec
electe quan ja ha renunciat, posarem en coneixement de la Junta Electoral Central aquesta
actuació a efectes que pogués actuar.

Expedient al.legacions:

En primer lloc, volem manifestar que després de 12 anys de govern socialista, avui veiem
per primera vegada al·legacions al pressupost per part d’una entitat del municipi, i per part d’
un grup polític municipal.

D’aquest fet, que cadascú faci la seva lectura.

-En quant a les al·legacions de l’associació de joves de Vandellòs

Tot i que trobem totalment lícit la petició d’incrementar la dotació econòmica per part de
qualsevol entitat, si que entenem que no es solidària respecte a la resta d’entitats, i sobretot
perquè perjudica particularment a Comissió de Festes de l’Hospitalet de l’Infant sense cap
fonament.

-En quant a les al·legacions presentades per la CUP sobre les propostes de modificació del
pressupost, (exposades també en el ple passat), si bé és cert que moltes d’elles són
aportacions positives, nosaltres considerem que NO suposen un canvi substancial de les
grans línees del pressupost.

Des del nostre punt de vista, el pressupost continua tenint moltes mancances:

1-Un clar oblit de les politiques socials, com la que s’ha produït amb la reducció a la meitat
del l’assignació econòmica del pla d’ocupació.

L’equip de govern no ha entès que la finalitat del pla d’ocupació NO era cobrir necessitats
de personal de l’ajuntament.

El pla d’ocupació formava part de les polítiques actives d’ocupació impulsades des de la
regidoria d’ocupació i emprenedoria, amb col.laboració de la regidoria de recursos humans.

El pla d’ocupació forma part d’un programa per ajudar a les persones amb dificultat d’
inserció en el mercat laboral, que incloïa accions formatives professionalitzadores i un
servei d’orientació laboral.
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Lamentem, que l’equip de govern hagi retallat al 50% aquest programa.

2-Contempla una reducció del pressupost en cultura, ensenyament, promoció econòmica i
transició energètica.

3- Falta de concreció de a què es destinaran els 810.000€ extraordinaris procedents del
Fons de Transició Nuclear, que no es plasma en una major dotació de les subvencions de
promoció econòmica.

Aquest fet denota una contradicció entre el que es diu en la teoria, i el que es fa a la
pràctica. Contradiccions que ja comencen a ser bastant habituals per part del grup
municipal de Mes Municipi..

4.-Ineficiència pel que fa a les decisions poc encertades sobre la plantilla. Per exemple,
alguns increments salarials i de categoria sense criteris objectius, que semblen fetes a dit.
Tornarem a veure les velles fórmules “d’antanyo”pel que fa a les polítiques de personal?

O la creació la de nous llocs de treball innecessaris, com la creació d’un coordinador per a
la gent gran adscrita a l’alcaldia per justificar el buidatge de competències de l’alcaldessa ,
que sembla que l’únic objectiu donar contingut a la nova regidoria de proximitat, perjudicant
així l’àmbit competencial de la regidora de Benestar Social, Sílvia Pujol.

5.-No reflexa una contenció de la despesa, tal i com es demostra amb l’increment exagerat
de les despeses corrents que passen de 5,4 milions € el 2023, a 6,9 milions € en 2024 (1,5
milió € més, un 28% més). No, així no ens preparem per afrontar el futur postnuclear.

6.-Les inversions més baixes dels darrers 12 anys, a pesar de tenir els ingressos més alts.

El veïns i veïnes han de saber que amb aquesta planificació pressupostaria pel 2024, s’
esgotarà el 40% del temps del mandat sense haver destinat ni un euro a eliminar barreres
arquitectòniques de la via pública, ni a ampliar les voreres, ni a nous pavellons esportius,
que formaven part de les vostres grans promeses electorals.

No obstant, les inversions que l’equip de govern ha programat són continuistes, és a dir, s’
està aplicant el programa electoral del PSC. Em refereixo a l’aulari de l’escola Mestral , una
pista Pumptruck, una comunitat energètica a Vandellòs, pressupostada a Idetsa, l’Aula
Mentor, el Centre de la imatge Paco Andreu, en són alguns exemples.

I és per aquest motiu, que no votarem en contra, si no que ens abstindrem.”

Intervé el Regidor Sergi pel grup municipal de la CUP manifestant: “Des de la CUP
Vandellòs-Hospitalet hem presentat un total de 20 noves propostes i 3 modificacions, que
ascendeixen a un total de 980.000€ (4,9% del pressupost). Cal tenir en compte que la CUP
representa el 8,4% dels vots, i per tant la proposta de modificació de pressupost que fem
està per sota del que “ens correspondria”. Perquè ningú es pensi que estem demanant molt
per sobre del que representem.
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És cert el que diu l’interventor en el seu informe que per presentar al·legacions al
pressupost es pot fer en tres preceptes concrets segons el Reial Decret Legislatiu 2/2004
regulador de les Hisendes Locals, i segurament, atenent a la literalitat de la norma, les
al·legacions que hem presentat no s’hi ajusten.

Però no és menys cert que el primer supòsit pel que es poden presentar al·legacions és que
es compleixin els tràmits i els terminis establerts en el propi Reial Decret Legislatiu 2/2004.
Concretament en l’article 168, que diu que els pressupostos s’han de remetre al ple abans
del 15 d’octubre. I l’equip de govern el va portar al ple el 30 de novembre, un mes i mig
després.

L’excusa que posa l’alcaldessa que cal fer el ple extraordinari per poder pagar factures, no
es cert ja que el pressupost de 2023 es prorroga automàticament a 1 de gener si el nou
pressupost no està aprovat definitivament. I en tot cas, si el que es vol es estrenar nou
pressupost a 1 de gener, el que ha de fer el govern municipal és complir la normativa i
portar els pressupostos al ple abans del 15 d’octubre.

En tot cas, la nostra intenció es tornar a portar al ple a través de les al·legacions al
pressupost, totes les propostes amb les que vam esmenar el pressupost al ple del 30 de
novembre, i que fan èmfasi en aspectes tant importants com l’habitatge, l’atenció a les
persones amb capacitats diferents, la transició energètica, la mobilitat, la seguretat viària, la
prevenció de la violència masclista, els equipaments socials i esportius, la protecció civil, la
gestió dels espais naturals, o la prevenció d’incendis forestals.

Avui sabem que molt probablement aquestes al·legacions no s’aprovaran, però el nostre
compromís es continuar insistint amb totes aquestes propostes en tots els espais en els que
tinguem oportunitat.

Esperem que el govern municipal, encara que avui hi voti en contra, vagi implementant
aquestes propostes ja que son beneficioses per al conjunt de veïns i veïnes del municipi.

L’ Alcaldessa fa la següent explicació a la intervenció que formula la Regidora Ma José
Gómez fora de l’ordre del dia: “ No es poden incloure assumptes ordinaris en sessions
extraordinàries que no estiguin a la convocatòria. 
La sessió plenària està convocada per un motiu concret. Quan vàreu fer la demanda ja
estava enviada i notificada la convocatòria i ja no es pot incloure cap punt perquè el Ple es
podria impugnar i declarar nul el Ple”

"Per l’Alcaldessa es contesta a les al.legacions del grup municipal de la CUP:
”Concretament les al.legacions de la CUP són les mateixes que es van presentar al Ple, i
que es van debatre i desestimar.

L’al.legació dels joves de Vandellòs consisteix en una petició d’augment de la subvenció
que rebran aquest 2024, aquesta qüestió no pertoca fer-la en aquest format (ni és la
manera, ni la forma, ni s’engloba en cap dels motius per fer al.legacions al Pressupost)
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Per tant, l’Equip de Govern considera que cal desestimar les 5 al.legacions presentades,
atès que no es basen en cap dels 3 motius taxats al Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals.”

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del
PP, 1 d’AMVH-AM) amb l’abstenció de tres regidors (del PSC-CP) i amb el vot en contra del
Regidor de la CUP, ACORDA:

 Desestimar les al.legacions presentades pel grup municipal de la CUP i per l’Primer.-
Associació de joves de Vandellòs a l’aprovació inicial del pressupost de 2024.

 Aprovar definitivament el pressupost de l’Ajuntament per l’exercici de 2024.Segon.-
 Donar trasllat d’aquesta aprovació al Departament de Serveis econòmics alsTercer.-

efectes adients.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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